
GENERAL ANNUAL MEETING /ASSEMBLÉE GÉNÉRALE ANNUELLE

May 30th 2020, Le 30 mai 2020

(Session Two / Session deux)

**Appelé(e)s à être l'Église
Shonkwahonkarawis N'atsitewahteriwanhót'hasa
Called to be the Church**

MOTIONS

Agenda / Ordre du jour

2020-05-30_XYZ MOTION (T. Spires/V. Epps-Nickson) that the agenda as circulated be adopted.

2020-05-30_XYZ MOTION (T. Spires/V. Epps-Nickson) que l'ordre du jour soit adopté tel que diffusé.

Scrutineers / Scrutateurs

2020-05-30_XYZ MOTION (T. Spires/ V. Epps-Nickson) that the following people serve as Scrutineers:
Rev. Kent Chown and Shanna Bernier.

2020-05-30_XYZ MOTION (T. Spires/ V. Epps-Nickson) que les personnes suivantes agissent à titre de scrutateurs et de scrutatrices : Rev. Pasteur Kent Chow et Shanna Bernier.

Motions are carried forward from Session One / Motions reportées de la première session

Parliamentarians/Assesseeurs-conseil

2020-04-25_061 MOTION (T. Spires/V. Epps-Nickson) that the following people serve as Parliamentarians:
Rev. Mead Baldwin and Fred Braman. Carried

2020-04-25_061 MOTION (T. Spires/V. Epps-Nickson) que les personnes suivantes agissent à titre d'assesseurs-conseil: Pasteur Mead Baldwin et Fred Braman. Adoptée

Chaplain/Aumônière

2020-04-25_062 MOTION (D. Lambie/V. V. Epps-Nickson) that the following person serve as Chaplain: Rev. Tami Spires, (819) 452-3685. Carried

2020-04-25_062 MOTION (D. Lambie/V. Epps-Nickson) que la personne suivante agissent à titre d'aumônière: Pasteure Tami Spires, (819) 452-3685. Adoptée

Report Book/Cahier des rapports

(Report book is available on Regional Council website / Cahiers des rapports est disponible sur le site du Conseil régional)

2020-05-30_XYZ MOTION (T. Spires/V. Epps-Nickson) that the Conseil régional Nakonha:ka Regional Council accept the 2019 Report book as circulated.

2020-05-30_XYZ MOTION (T. Spires/V. Epps-Nickson) que le Conseil régional Nakonha:ka Regional Council accepte le cahiers des rapports tel que circulé.

Nominations

Executive/Exécutif

Member at Large/ Membre général

2020-05-30_XYZ MOTION (T. Spires/D. Lambie) that the Conseil régional Nakonha:ka Regional Council nominate Vivienne Galanis to the Executive as a member at large for 2 years .

2020-05-30_XYZ MOTION (T. Spires/D. Lambie) que le Conseil régional Nakonha:ka Regional Council nommer Vivienne Galanis à l'exécutif en tant que membre général pour 2 ans.

Voting members on the Executive / Membres votants sur l'Exécutif

(background for motion; see appendix **B** / *Information additionnelle, voir appendix B*)

2020-05-30_XYZ MOTION (D. Lambie/T. Spires) that the following members of the Nakonha:ka Regional Council Executive be voting members:

1. representative of the Finance & Extension Board
2. Chair of the RC Planning Meetings Team and
3. Executive Minister.

2020-05-30_XYZ MOTION (D. Lambie / T. Spires) que les membres suivants de l'exécutif du Conseil régional de Nakonha: ka soient des membres votants:

1. Représentant du Conseil des Finances et de l'Expansion
2. Président de l'équipe des réunions de planification du Conseil Régional
3. Ministre exécutif.

Executive 2020-21/ Exécutif 2020-21

2020-05-30_XYZ MOTION (D. Lambie/T. Spires) that the Conseil régional Nakonha:ka Regional Council nominate the following people to serve on the Executive:

Full voting Members:

President (2 year maximum)	Rev. Linda Buchanan (1 year)
President Elect (Elected in "off year" for one year term)	Elect in 2020 (2 years)
Past President (one year)	(vacant)
Treasurer	Paul Stanfield (no term)
Executive Minister	Rev. Rosemary Lambie

Representative of the following Leadership Teams:

Property and Finance	Fred Braman (1 year)
Pastoral Relations	Rev. Darryl MacDonald (1 year)
New Ministry Development and Support/Visioning	Frederick (Rick) Sheffer (1 year)
Representative of La Table	Marie-Claude Manga (1 year)
Youth and Family Ministries	Rev. Joelle Leduc (1 year)
Right Relations	Robert Patton (1 year)
Justice and Community Ministries	Shaun Fryday (1 year)
Granting and Enabling Leadership Team	Rev. Barbara Bryce (1 year)
Planning Leadership Team	Rev. Tami Spires
Finance and Extension Board	Peter Bisset
Four (4) Full Voting Members at Large	Vivienne Galanis
	Marc Grenon (1 year)
	Rev. Pierre Goldberger (1 year)
	Rev. Samuel V. Dansokho (1 year)

Corresponding Non-Voting Members

Pastoral Relations Minister	Sabrina Di Stefano
-----------------------------	--------------------

Communications Staff Person	Judy Coffin
Program Assistant to the Executive Minister	Joel Miller
Regional Network Ministers	David-Roger Gagnon
Youth, Young Adult and Families Ministries	Shanna Bernier
Property, Finance and Administration Manager	Brian Ruse
Nominations	Rev. David Lambie

2020-05-30_XYZ MOTION (D. Lambie/T. Spires) que le Conseil régional Nakonha:ka Regional Council nommer les personnes suivantes pour siéger au comité exécutif:

Membres votants:

Présidente (2 year maximum)	Rev. Linda Buchanan (1 year)
Président Élu-e (Elected in "off year" for one year term)	Elect in 2020 (2 years)
Past President (one year)	(vacant)
Trésorier	Paul Stanfield (no term)
Ministre exécutif	Rev. Rosemary Lambie

Représentant des équipes dirigeantes suivantes:

Immobiliers et de finances	Fred Braman (1 year)
Relations pastorales	Rev. Darryl MacDonald (1 year)
New Ministry Development and Support/Visioning	Frederick (Rick) Sheffer (1 year)
La Table des ministère en français	Marie-Claude Manga (1 year)
Ministère auprès des jeunes et des familles	Rev. Joelle Leduc (1 year)
Vivre des relations justes	Robert Patton (1 year)
Justice et d'implication communautaire	Shaun Fryday (1 year)
Financement et de soutien	Rev. Barbara Bryce (1 year)
Présidente de l'Équipe de planification des réunions du conseil régional	Rev. Tami Spires
Conseil des finances et de l'expansion	Peter Bisset
Four (4) Membres votants en général	Vivienne Galanis
	Marc Grenon (1 year)
	Rev. Pierre Goldberger (1 year)
	Rev. Samuel V. Dansokho (1 year)

Membres correspondants sans droit de vote

Responsable des relations pastorales	Sabrina Di Stefano
Communication et soutien administratif	Judy Coffin
Adjoint de programme à la ministre exécutive	Joel Miller
Responsable du soutien aux réseaux et aux regroupements	David-Roger Gagnon
Responsable du programme jeunesse et jeunes adultes	Shanna Bernier
Gestionnaire des finances et du bureau	Brian Ruse
Nominations	Rev. David Lambie

General Council 44 Commissioners / délégués au 44^e Conseil général (biographies available on Regional Council website / biographies disponibles sur le site Internet du Conseil régional)

2020-05-30_XYZ MOTION (D. Lambie/T. Spires) that the Conseil régional Nakonha:ka Regional Council nominate the following people to serve as Commissioners at the 44th General Council: S, T, U, V, W, X, Y, Z.

2020-05-30_XYZ MOTION (D. Lambie/T. Spires) que le Conseil régional Nakonha:ka Regional Council nomme les personnes suivantes pour agir comme délégués au 44^e Conseil général: S, T, U, V, W, X, Y, Z.

Closing Motions / Motions de clôture

2020-05-30_XYZ MOTION (R. Lambie/V. Epps-Nickson) that following the rise of session one of the Annual General Meeting of the Conseil régional Nakonha:ka Regional Council, all powers of the Regional Council be granted to the Executive until the next general meeting.

2020-05-30_XYZ MOTION (V. Epps-Nickson/R. Lambie) that the meeting be adjourned at _____, and that the President declares session one of the Annual General Meeting of the Conseil régional Nakonha:ka Regional Council duly concluded.

2020-05-30_XYZ MOTION (V. Epps-Nickson/R. Lambie) qu'à la levée de séance de l'assemblée générale annuelle du Conseil régional Nakonha:ka Regional Council, tous les pouvoirs du Conseil régional soient accordés à l'exécutif jusqu'à l'ouverture de la prochaine assemblée générale.

2020-05-30_XYZ MOTION (V. Epps-Nickson/R. Lambie) que l'assemblée soit ajournée à _____, et que la présidente déclare cette assemblée générale annuelle du conseil régional Nakonha:ka Regional Council conclue.

Appendices:

Appendix A	Report Book / Cahiers des rapports
Appendix B	GS 12 Manual Changes: Executive Minister Membership - 1 / GS 12 Changements apportés au Manuel : Affiliation des ministres exécutifs - 1
Appendix C	General Council 44 Commissioners / délégués au 44 ^e Conseil général

Appendix A

* Report Book available on Regional Council website /
Cahiers des rapport disponibles sur le site Internet du Conseil régional

Appendix B**43rd General Council, October 19, 2019 For Action****GS 12 Manual Changes: Executive Minister Membership - 1****GS12 MANUAL CHANGES: EXECUTIVE MINISTER REGIONAL COUNCIL MEMBERSHIP**

Origin: General Secretary

4. What is the issue?

Membership in the regional council includes “all ministry personnel within the geographic bounds served by the regional council” [section IV, Regional Councils, point 6.2.1 of The Manual 2019].

The Executive Ministers of the regional councils serve more than one regional council. If they

are ministry personnel, should they be considered as “within the geographic bounds” of each of the regional councils they serve so that they hold membership by virtue of office in each of those regional councils? In the new structure, there is no prohibition against ministry personnel being a member of more than one regional council.

2. Why is this issue important?

For administrative efficiency, and following general practice from the previous structure, Executive Ministers should have the ability to make motions at meetings of the regional council that they serve, particularly motions dealing with procedural and governance matters. The Executive Minister would need to be a member of each of the regional councils they serve in order to be eligible to make motions.

They would also be entitled to vote at meetings of each regional council of which they were a member.

5. How might the 43rd General Council 2019 respond to the issue?

The General Secretary proposes:

That the 43rd General Council 2019 approve the policy that Executive Ministers are automatic members in each of the regional councils they serve because they are “within the geographic bounds served by the regional council” for each of those regional councils by virtue of their office.

*Version française

43^e Conseil général, 19 octobre 2019 À des fins d'action

GS 12 Changements apportés au Manuel : Affiliation des ministres exécutifs - 1

GS12 CHANGEMENTS APPORTÉS AU MANUEL : AFFILIATION DES MINISTRES EXÉCUTIFS AUX CONSEILS RÉGIONAUX

Provenance : secrétaire générale

6. Quel est l'enjeu?

Le conseil régional se compose de « tous les membres du personnel ministériel œuvrant sur le territoire couvert par le conseil régional » [section IV. Conseils régionaux, point 6.2.1 du *Manuel 2019*]. Les ministres exécutifs des conseils régionaux servent plus d'un conseil régional à la fois. S'ils font partie du personnel ministériel, faudrait-il

les considérer comme *œuvrant sur le territoire couvert* par chacun des conseils régionaux où ils servent de sorte qu'ils pourraient être membres d'office de chacun de ces conseils régionaux? Dans la nouvelle structure, il n'est pas interdit pour un membre du personnel ministériel de faire partie de plus d'un conseil régional.

2. Pourquoi cet enjeu est-il important?

À des fins d'efficacité administrative, et à la lumière de la pratique générale de la structure précédente, les ministres exécutifs devraient pouvoir présenter des motions aux assemblées du conseil régional où ils servent, en particulier les motions portant sur les questions de procédure et de gouvernance. Les ministres exécutifs devraient être membres de chacun des conseils régionaux où ils servent afin d'avoir le droit de proposer des motions. Ils devraient également être autorisés à voter aux assemblées de chaque conseil régional dont ils sont membres.

7. Comment le 43^e Conseil général de 2019 peut-il répondre à cet enjeu?

La secrétaire générale propose :

Que le 43^e Conseil régional de 2019 approuve la politique que les ministres exécutifs deviennent automatiquement membres de chacun des conseils régionaux où ils servent parce qu'en *œuvrant sur le territoire couvert par chacun des conseils régionaux*, ils en sont membres d'office.

Appendix C

* biographies available on Regional Council website /
biographies disponibles sur le site Internet du Conseil régional